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Zápis z jednání pléna AS ZČU 

konaného dne 27. 2. 2019 

od 14:30 hodin v UV 115b 

 

 

          AS ZČU 

 

Přítomno:         32 členů AS ZČU v průběhu jednání       – viz prezenční a hlasovací listina 

Omluveno:         9 členů AS ZČU                                     – viz prezenční a hlasovací listina 

Neomluveno:   18 členů AS ZČU                                     – viz prezenční a hlasovací listina 

 

 

 

Skrutátory byli jmenováni senátoři Mgr. Baierl a RNDr. Petr Tomiczek, CSc. 

 

 

 

 

Program jednání: 

 

1. Doplnění členů Rozpočtové komise AS ZČU 

2. Projednání Strategické a rozvojové rezervy 

3. Různé 

             3.1.  Návrhy na členy Etické komise ZČU 

             3.2.  Zprávy z RVŠ   

             3.3.  Zprávy ze SK 

             3.4.  Další 

 

 

Předkladatel návrhu usnesení:  Předseda AS ZČU RNDr. Petr Tomiczek, CSc. 
Návrh usnesení: 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje program jednání AS ZČU. 
 

 

Celkem přítomno senátorů:  31 Hlasů pro usnesení:  31 Hlasů proti usnesení: 0 Zdrželo se hlasů: 0 

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO 
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1. Doplnění členů Rozpočtové komise AS ZČU 

Předseda senátu vyzval předsedu Rozpočtové komise AS ZČU senátora Kopečka, aby seznámil 

přítomné s novou členkou Rozpočtové komise AS ZČU.  Senátor Kopeček uvedl, že přišla žádost 

od FEL k doplnění komise za FEL. Za FEL byla do komise navržena Ing. Šárka Nová. Předseda 

senátu Tomiczek vyzval přítomné senátory za FEL, aby plénu představili novou členku komise. 

Následně došlo k hlasování. 

 

Předkladatel návrhu usnesení:  Předseda AS ZČU RNDr. Petr Tomiczek, CSc. 
Návrh usnesení: 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje Ing. Šárku Novou jako členku 
Rozpočtové komise AS ZČU.  
 

Celkem přítomno senátorů:  32 Hlasů pro usnesení:  32 Hlasů proti usnesení: 0 Zdrželo se hlasů: 0 

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO 

 

 

 

2. Projednání Strategické a rozvojové rezervy 

 

Předseda senátu Tomiczek v tomto bodě předal slovo prorektorovi Duchkovi. Ten seznámil plénum 

s tím, že vedení chce požádat senát, aby schválil vytvoření Strategické a rozvojové rezervy 

v souladu s Metodikou rozpočtu ve výši 3% ze základních prostředků na činnost. Dále senátorům 

připomenul znění článku 14 metodiky rozpočtu, který říká, že Strategická a rozvojová rezerva je 

určena pro financování vnitřních restrukturalizačních potřeb výkonových jednotek s výjimkou NTC 

a ta se může tvořit do výše 3% prostředků, o kterou vedení žádá. O konkrétní výši pro daný 

rozpočtový rok rozhodne rektor po projednání v senátu ZČU na jednání, které předchází jednání o 

rozpočtu ZČU. Pokud senát rozhodne o tom, že bude tato rezerva vytvořena, tak příslušné 

výkonové jednotky mohou požádat o podporu, ale tato žádost musí obsahovat řádné zdůvodnění, tj. 

popis záměru využití prostředků Strategické a rozvojové rezervy a potom rektor po projednání 

v kolegiu rektora rozhodne o poskytnutí prostředků. Pokud by žádosti o poskytnutí rezervy nebyly 

vyčerpány do 30.9. daného kalendářního roku, tak budou vráceny příslušným výkonovým 

jednotkám. Dále uvedl, že žadatelé o podporu předloží restrukturalizační projekty a ty budou 

projednány v kolegiu rektora. Následně předseda senátu Tomiczek požádal rozpočtovou komisi o 

vyjádření k tomuto bodu. 
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Stanovisko Rozpočtové komise AS ZČU k bodu „naplnění Strategické a rozvojové rezervy“:  

 

Rozpočtová komise nedospěla k jednoznačnému závěru. Doporučuje projednat důvod plnění a 

použití Strategické a rozpočtové rezervy na zasedání senátu s těmito možnostmi: 

1) Přijmout navržené usnesení s tím, že vedení ZČU zaručí, že tato rezerva bude po řádném 

zdůvodnění použita výhradně pro strategické a rozvojové projekty. 

2) Odmítnout projednávání tohoto bodu, neboť použití nebylo písemně zdůvodněno. 

3) Odmítnout návrh na naplnění rezervy, neboť by to znamenalo, že se budou dále snižovat 

rozpočty i těch jednotek, které mají i jinak meziroční pokles. 

Žádný z těchto návrhů nezískal absolutní většinu (hlasovalo 11 členů ze 17, poměr hlasu 5-5-1) 

 

Poté předseda senátu otevřel diskuzi k tomuto bodu. Senátor Havlík uvedl, že nerozumí tomu, že 11 

členů ze 17 hlasovalo, protože se domnívá, že každá fakulta a ústav má 1 hlas, tak proč je tolik 

hlasů ve stanovisku komise. Protože nebyl přítomen předseda komise, tak na tento dotaz nebyl 

zodpovězen. Senátorka Holubová uvedla, že o rezervě rozhoduje rektor a senát to pouze 

projednává, takže o tom nerozhoduje, což ale neznamená, že senát se může usnést, že s tímto 

návrhem nesouhlasí. Dále uvedla, že by byla nerada, aby když se hovoří o naplnění rezervy, to bylo 

spojováno s tím, kolik se bude čerpat a na co, kdy v podstatě senát by v této chvíli předjímal něco, 

co ještě není známo. Následně senátorka uvedla, že v rozpočtových pravidlech je uvedeno, že toto 

se projednává 12. 12. 2018, což se neuskutečnilo, ale projednává se to až nyní. Požádala, že až se 

příští rok budou psát rozpočtová pravidla, tak ať se toto vypustí, protože vedení dostává do situace, 

kdy je vypsán termín, který se ale ihned poruší. Senátor Basl uvedl, že názor FEL se ztotožňuje 

s bodem 1 stanoviska komise. Senátor Kříž uvedl, že FST navrhuje nepodpořit tento návrh. Dále 

vysvětlil, proč FST nepodporuje návrh na vytvoření rezervy. Uvedl, že FST rozpočtově neustále 

klesá, uvedl, že i když z MŠMT přichází prostředky navíc, tak on na své katedře musel sáhnout 

k tomu, že snížil osobní ohodnocení. Proto se mu nelíbí, že pro naplnění rezervy přijde FST o 1 

mil,-Kč. A tím pádem dojde ke snížení rozpočtu a vedení kateder s tím musí pracovat. Zdůraznil, že 

Strategické a rozvojové rezervy by měly být spojeny se strategickým rozvojem. Následně předseda 

senátu uvedl, že je to poprvé, co se projednává uvolnění Strategické a rozvojové rezervy. Senátor 

Eger se optal, o jakou částku se jedná při vytvoření rezervy ve výši 3%. Prorektor Duchek 

odpověděl, že se jedná o cca. 12 mil,-Kč. Senátorka Holubová uvedla, že i kdyby se prostředky 

vložené do rezervy nevyužily, tak jejich vrácení v září je pozdě pro ekonomické plánování 

jednotlivých pracovišť. Dále se optala, jestli rektor neuvažoval o tom, že by rezervu nenaplnil do 
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maximální výše 3% , že by zvolil nižší procenta. Senátor Havlík uvedl, že pokud se to má 

projednat, mohl by senát rektorovi doporučit nižší procenta. Prorektor Duchek odpověděl, že 

v tomto je ta logika článku 14. Protože se ještě nepřekládá rozpočet, ale vedení se pouze ptá, jestli 

je vůle, aby rozpočet obsahoval takovouto nebo jinou výši Strategické a rozvojové rezervy. Protože 

vedení až bude předkládat rozpočet do senátu, tak na základě tohoto jednání přijme nějakou korekci 

svých úvah, protože schválení rozpočtu je v kompetenci senátu. Senátorka Holubová se optala, jak 

velká je rezerva rektora a rozpočtová rezerva. Na toto odpověděla Ing. Císařová a kvestorka 

Kollerová. Následně předseda senátu přečetl návrh usnesení. Senátor Lego uvedl, že myšlenka 

usnesení navržená senátorem Havlíkem byla, že bereme na vědomí návrh na 3%, ale apelujeme na 

vedení, jestli nesnížit navržená procenta, a navrhla o tom hlasovat. Senátor Havlík navrhl, aby senát 

interně hlasoval, o tom kolik procent se má doporučit rektorovi ke zvážení, protože pokud by to 

byly 3%, tak by to pro některé katedry mohl být problém. Navrhl, aby senát hlasoval o usnesení, 

kde bude senát jako protinávrh navrhovat jiná procenta a tím by senát mohl dát signál rektorovi, co 

je pro senát přijatelná částka. Senátorka Dostálová uvedla, že pokud se vybere rezerva, může to být 

pro některé katedry problém, ale zdůraznila, že jsou fakulty, které by potřebovaly dotaci svých 

rozvojových projektů, tudíž se dostáváme do situace, kdy některým fakultám budou chybět 

prostředky na začátku a jiným zase na konci. Následně senátor Kodet vysvětlil, proč o to bude žádat 

FF. Senátor Havlík navrhl, aby senát hlasoval o tom, kolik procent doporučit vedení k naplnění 

Strategické a rozvojové rezervy. Následně předseda senátu navrhl, aby se o pozměňovacích 

návrzích hlasovalo v pořadí, jak byly navrženy.  

 

Předkladatel návrhu usnesení:  Rektor doc. Dr. RNDr. Miroslav Holeček 
Návrh usnesení: 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni projednal a bere na vědomí návrh rektora na 

výši Strategické a rozvojové rezervy pro rok 2019 bude v souladu s článkem 14 směrnice rektora 

č. 37R/2017, Metodika rozpočtu, ve výši 3% příspěvku poskytnutého ministerstvem na vzdělávací 

činnost dle ukazatele A (fixní část) a ukazatele K (výkonová část) po odečtení plateb za služby, 

odvodů do rezervy rektora a rozpočtové rezervy a odvodů do fondu reprodukce investičního 

majetku a neinvestičních prostředků celouniverzitních neinvestičních nákladů s tím, že dává ke 

zvážení rektora případně nevyužít celé výše rezervy rozpočtu na rok 2019. 
 

Celkem přítomno senátorů:  32 Hlasů pro usnesení:  21 Hlasů proti usnesení: 5 Zdrželo se hlasů: 6 

Výsledek hlasování: 
USNESENÍ BYLO PŘIJATO 
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Odchodem senátorů se stal senát usnášení neschopným. 

 

3. Různé 

 

3.1  Návrhy na členy Etické komise ZČU 
 

Prorektor Duchek podal informaci o tom, že musí být dle zákona zřízena Etická komise, která by 

měla posuzovat etické problémy, které mohou na univerzitě nastat. Proto rektor požádal děkany a 

proto také žádá členy senátu ZČU o nominace. Etická komise by měla mít šest stálých členů. Na 

základě došlých nominací rozhodne rektor jmenovat členy Etické komise. Prorektor Duchek dále 

uvedl, že by bylo vhodné, kdyby nominanty byly osoby, které mají delší zkušenost v akademickém 

prostředí, a bylo by vhodné, kdyby to byly osoby, které požívají všeobecnou vážnost a i neformální 

autoritu. Zdůraznil, že by bylo dobře, kdyby toto osoby měly zkušenosti s úředními postupy. Dále 

uvedl, že nominace je nutné podávat do 31. 3. 2019 písemně i emailem do kanceláře rektora, se 

souhlasem nominanta.  

 

 

3.2.  Zprávy z RVŠ 
 

V tomto bodě za nepřítomného zástupce senátu v předsednictvu RVŠ Ing. Řezáčka seznámil 

senátory a hosty s novinkami z RVŠ zástupce FEK v RVŠ senátor Eger. Novinky jsou uloženy 

v uložišti senátu. Proběhla především diskuze o metodice hodnocení vědy.  

 

3.3.   Zprávy z SK 
 

Předseda senátu Tomiczek vyzval předsedu SK, zda má nějaký příspěvek. Předseda SK Pokorný 

uvedl, že za SK nemá žádné novinky.  

 

3.4. Další 

 
V tomto bodě vystoupil senátor Kříž, který hovořil o problému financování na univerzitě. Senátor 

Mičík uvedl, že si myslí, na rozdíl od pana prorektora, že by členy Etické komise měli býti spíše 

aktivní lidé, než vážení postarší akademici, a uvedl příklad nedávné kauzy na UK, kterou iniciovali 

studenti. 
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PŘEHLED USNESENÍ 

 

12/1 Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje program jednání AS ZČU. 

  

12/2 

 

 

12/3 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje Ing. Šárku Novou jako 
členku Rozpočtové komise AS ZČU.  
 
 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni projednal a bere na vědomí návrh 

rektora na výši Strategické a rozvojové rezervy pro rok 2019 bude v souladu s článkem 

14 směrnice rektora č. 37R/2017, Metodika rozpočtu, ve výši 3% příspěvku 

poskytnutého ministerstvem na vzdělávací činnost dle ukazatele A (fixní část) a 

ukazatele K (výkonová část) po odečtení plateb za služby, odvodů do rezervy rektora a 

rozpočtové rezervy a odvodů do fondu reprodukce investičního majetku a 

neinvestičních prostředků celouniverzitních neinvestičních nákladů s tím, že dává ke 

zvážení rektora případně nevyužít celé výše rezervy rozpočtu na rok 2019. 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       RNDr. Petr Tomiczek, CSc.                                              Zapsal: Mgr. Petr Baierl 

            Předseda AS ZČU  
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Prezenční a hlasovací listina 

 

 
    

FAV 

Jméno Přijmení  

Petr Tomiczek  

Gabriela Holubová  

Světlana  Tomiczková  

Kamil Ekštein  

Martin Kopřiva  

Kamila Hantová  

FDULS 

Bedřich Kocman  

Benedikt Tolar  

Luděk Míšek  

Petr Pelikán  

Eliška Čechovská  

Hana Hlaváčová  

FEK 

David Martinčík  

Michal Mičík  

Ludvík Eger  

Martin Januška  

Jan Pokorný  

David Zajíček  

FEL 

Jana Jiříčková  

Jiří Basl  

Pavel Karban omluven 

Jaroslav Fiřt  

Stanislav  Mašek  

Ondřej Rauner omluven 

FF 

Ludmila Dostálová  

Andrea Königsmarková  

Roman Kodet  

Ladislav Toušek  

David Pergl omluven 

Zdeněk Rod  

FPE 

Petr Valach omluven 

Pavel Mentlík omluven 

Miroslav Breitfelder  

Václav Richtr  

Kateřina Železná  

Petr Pánek  

FPR 

Jan Lego  

Simona Stočesová  

Zuzana Vostrá  

Vendulka Valentova  
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Michael Pauly  

Marcel Peter omluven 

FST 

Pavel Kopeček omluven 

Antonín  Kříž  

Josef Dvořák  

Jan Řehoř omluven 

Jakub Kübelbeck  

Václav Mašek  

FZS 

   

Václav Beránek  

   

   

Eva Laštovková omluvena 

Markéta Lubinová  

MF 

Michal Vaněk  

Václav Trejbal  

Petr Baierl  

DSP 
Tomáš Ausberger  

Jindřich  Havlík  

 Celkem hlasujicích  

 Pro usnesení   

 Proti usnesení   

 Zdrželi se hlasování   

 

 

 

Přítomní hosté: 

 

Jméno Pracoviště Jméno Pracoviště 

Doc. Ing. Vladimír Duchek, Ph.D. REK   

Prof. Ing. Tomáš Kaiser, Ph.D. REK   

Ing. Petr Beneš REK   

Mgr. Marta Kollerová REK   

Mgr. Kamila Kolářová REK   

Ing. Petr Řezáček, Ph.D. AS ZČU   

    

    

    

    

    

    

 


